
Tisztelt Munkavállalók, Kedves Kollégák! 
 
Ezúttal egy fontos és örömteli hírt adhatunk közre. Van ereje a vasútegészségügyi dolgozók 
összefogásának! 
A Nemzeti Fejlesztési Minisztérium vagyongazdálkodásért felelős helyettes államtitkár 
részéről dr. Boros Anitától érkezett a levél az elmúlt csütörtökön, melynek utolsó bekezdését 
idézzük: 
 
"Az NFM (Nemzeti Fejlesztési Minisztérium) részéről nincs szándék a jelenlegi 
vasútegészségügyi infrastruktura bármilyen jellegű megváltoztatására..." 
 
Engedjétek meg a történtek rövid összefoglalását. 
 
2014.11.04. FEB ülés, ahol a Honvédelmi Minisztérium közigazgatási államtitkára 
kinyilvánítja azon szándékát, miszerint kell nekik a budapesti rendelő. Az EDOSZ azonnal 
szervezi az aláírásgyűjtés tervét. 
 
2014.11.06. VSZ-szel történő megbeszélés; egyetértenek, de a legfontosabb kérdésük, hogy 
milyen logó legyen az aláírásgyűjtő íven. Az ív elkészítését vállalják, de az nem érkezik meg 2 
hét elteltével sem. 
 
2014.11.10. EDOSZ vezetése úgy dönt nem vár tovább, szerkeszt egy ívet és az 
aláírásgyűjtés megkezdődik az összes divízió bevonásával. A cél, hogy rövid időn belül 30-
40000 aláírás gyűljön össze. 
Eközben a VSZ vállalja a vasutasok körében az aláírások megszervezését (pályaudvarok stb.) 
 
2014.12.18. Az EDOSZ vezetősége levelet ír: 
1.Dr.Czepek Gábor közigazgatási államtitkár 
2.Dr.Zombor Gábor egészségügyi államtitkár 
3.Dr.Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszter 
4.Lázár János miniszterelnökség vezetője 
5.Orbán Viktor miniszter  részére 
 
2014.12.27. Országos vasutas véradás. Az EDOSZ képviselői kimennek a véradási helyekre, 
ahol a vasutasok nem tudnak semmiről, nem tudják hogy a Honvéd Kh. el akarja venni a 
rendelőt, illetve ezáltal arról sem hogy ez a teljes vasútegészségügyi. rendszer 
összeomlásához vezetne. 
 
2015.01. A Bp-i divizióból asszisztensek mennek ki a Nyugati pályaudvarra aláírásokat 
gyűjteni, ahol szintén senki nem tud semmiről. A kolleganőket el akarják küldeni hogy nincs 
engedélyük ehhez. Az EDOSZ képviselője telefonál Dávid Ilona MÁV elnök-vezérigazgató 
asszony titkárságára, akitől az engedélyt megkapjuk. 
 
2015.01 végén EDOSZ kezdeményezésére (itt ekkor 9000) az aláírások összeszámolása lenne 
szükséges. A VSZ azt állítja, hogy 5000 aláírást gyűjtöttek. 
  



2015.02.eleje Az EDOSZ felveszi a kapcsolatot a VSZ nyugdíjas szervezetével. Az elnök 
megigéri hogy a vasutas lapban megjelenik az aláírásgyűjtő ív. Ez 3 hét múlva megtörténik. 
Innen aláírásokat azóta sem kaptunk! 
Végezetül: Eltelt 5 hónap. A vasútegészségügyön belül kb. 22000 aláírás van jelenleg, amiért 
köszönjük az összes vasútegészségügyi dolgozó áldozatos munkáját! Sok aláírás, de szükség 
esetén nem elég. Egyenlőre nem kellett felhasználnunk ezeket az íveket, de a kedvező 
hozzáállás ellenére még sor kerülhet rá. 
 
Azonban felmerül egy kellemetlen kérdés: 37.000 aktív vasutas illetve a közel 100.000 
vasutas nyugdíjas aláírása HOL van? 
Miért nem szervezte meg semelyik vasutas szakszervezet a pályamunkások, a 
mozdonyvezetők, a jegypénztárban dolgozók, forgalmisták, és a többi vasúton dolgozó 
munkavállalók körében az aláírásgyújtést? 
 
Jelenleg úgy néz ki, hogy a divíziókban munkálkodó vasútegészségügyi dolgozók 
összefogásával elértük amit akartunk! Az aláírásokat is kizárólag vasútegészségügyi dolgozók 
gyűjtötték az egészségügyi központokban – ismét köszönet érte! 
 
Az illetékesek a közeljövőben nem nyúlnak a vasútegészségügyi rendszerhez, de a kórház 
átalakítások után félő hogy sorra kerülnek majd a rendelőintézetek is. A Honvédség és 
„prominens” katonaorvosai sem azok a fajták, akik csak úgy „lenyelik ezt a békát”. 
 
Fellélegezhetünk, de nem tudni mit hoz a jövő. Éppen ezért a Vasútegészségügyi Kft. 
vezetésével egyeztetve úgy látjuk, hogy az aláírások gyűjtését folytatni kell, amíg a kívánt 
számot nem érjük el. (Ez a szám már rég elérhető lett volna, amennyiben a vasutas 
szakszervezetek prominens vezetői az ígéreteiken túl valóban felkeresték volna a vasutas 
társadalmat és tájékoztatták volna. Úgy tűnik az egészségügyi dolgozók jövője és 
munkahelye annyira mégsem a szívügyük, de a vasutasok veszélyben lévő alapellátása sem 
zaklatta fel őket túlságosan.) 
 
Nem vagyunk derűlátóak afelől, hogy a jövőben a nem egészségügyi szakszervezetek 
gondolkodásmódja és hozzáállása radikálisan változna, így azt kell mondanunk, hogy csak 
Önökre, csak magunkra, tehát az egészségügyi dolgozókra és szakszervezetükre 
számíthatunk ebben a „hadjáratban”.  
Kérjük tehát további segítségeteket az aláírás gyűjtés folytatásában, mert ez mindannyiunk 
közös érdeke! 
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